
 
ANDØY KOMMUNE 
 

 
 

Tilleggsinnkalling 
for 

Kommunestyret 
 

  
 
Møtedato: 09.05.2022 
Møtested: Kommunestyresalen 
Møtetid: Kl. 11:00 – 18:00 
 
Medlemmer med gyldig forfall eller er inhabil i noen av sakene, må melde fra så snart som 
mulig på tlf. 76 11 50 00. Varamedlemmer møter etter nærmere innkalling. 
 
Dokumenter som ikke er offentlige, vil bli utlevert i møtet. Dersom medlemmene på forhånd 
ønsker å gjøre seg kjent med innholdet i disse dokumentene, er dokumentene tilgjengelig på 
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Saksliste  
 
Sak nr. Sakstittel  
48/2022 Ekstra referatsaker 

Nr. 5  Gjenpart av brev fra Kommunal- og distriktsdepartementet til 
Håvard Nygård, dat. 08.04.22, angående klage på protokolleringen i 
Andøy kommune ved stortingsvalget 2021 
Nr. 6  Møteprotokoll for møte i Eldrerådet den 24.03.22  

 

51/2022 Vedlegg til revisjon av forskrift om minsteareal for  
godkjenning av elgvald og fellingstillatelser for elg i Andøy kommune 

- Tilleggsnotat til høring fra vald 7 

 

53/2022 Spørsmål og interpellasjoner 
- Spørsmål fra Torfinn Bø (SP) som ikke ble besvart  

i kommunestyremøtet den 28.03.22  
angående fysioterapihjemmel 

- Spørsmål fraTommy Søberg (SP) angående  
brannstasjon i Risøyhamn 

  

 

 



 
 

 

ANDØY KOMMUNE 
 

 
 
 
Referatsaker 
 
Saksbehandler Arkivsaksnummer 
Greta Jacobsen 22/352 
 
 
Saksnr.  Utvalg Møtedato 
48/2022 Kommunestyret 09.05.2022 

 
 
Forslag til vedtak: 

Nr. 1   Møteprotokoll fra møte den 01.04.22 i Råd for personer med funksjonsnedsettelse 
Nr. 2   Årsmelding 2021 for fellesråd og menighetsråd, Kirken i Andøy 
Nr. 3   Årsberetning 2021 Andøy Frivilligsentral 
Nr. 4  Gjenpart av brev fra Kommunal- og distriktsdepartementet, dat. 23.03.22, - Ta vara på 
matjorda 
Nr. 5  Gjenpart av brev fra Kommunal- og distriktsdepartementet til Håvard Nygård, dat. 
08.04.22, angående klage på protokolleringen i Andøy kommune ved stortingsvalget 2021 
Nr. 6  Møteprotokoll for møte i Eldrerådet den 24.03.22 
 

 

Referatene tas til etterretning. 

 
 
 
 



 

 

 

Postadresse 
Postboks 8112 Dep 
0032 Oslo 
postmottak@kdd.dep.no 
 

Kontoradresse 
Akersg. 59 
 
www.kdd.dep.no 
 

Telefon* 
22 24 90 90 
Org.nr. 
972 417 858 

Avdeling 
Kommunalavdelingen 

Saksbehandler 
Jan Morten 
Sundeid 
22 24 72 49 

Klage på protokolleringen i Andøy kommune ved stortingsvalget 2021 

Vi viser til e-post 10. oktober 2021 til Andøy kommune, hvor det klages på utfyllingen av 

valgstyrets protokoll ved stortingsvalget i 2021. 

 

Riksvalgstyret behandlet klagen i møte 28. mars 2022. Kommunal- og distriktsdepartementet 

har som sekretariat for riksvalgstyret, forberedt saken. Vi siterer fra saksfremlegget: 

 

Sakens bakgrunn 

Twitteriatet for Valgkontroll ved Hallvard Nygård klaget i e-post 10. oktober 2021 på 

valgstyrets protokollering av stortingsvalget i 2021 i Andøy kommune. Klager viser til 

at kommunen ved utfyllingen av protokollen ikke har fulgt kravene til protokollering i 

valgforskriften § 41, og at protokollen derfor ikke kan godkjennes. Det blir vist til at 

merknadsfeltene hvor en eventuell differanse mellom den foreløpige og den endelige 

opptellingen skal forklares, ikke er fylt ut. Klageren oppgir at det ifølge valgprotokollen 

er et avvik på 23 stemmer mellom den foreløpige og den endelige opptellingen av 

forhåndsstemmene. 

 

Kommunens behandling av klagen 

Valgstyret i Andøy kommune behandlet klagen i møte 15. november 2021, og vedtok 

å avvise klagen fordi den kom for sent inn, jf. valgloven § 13-1 andre ledd. Klagen er 

oversendt riksvalgstyret for behandling. 

 

Innholdet i klagen blir kommenter i saksfremlegget til møtet i valgstyret. Her står det 

blant annet følgende: 

Hallvard Nygård 

 

 

 

  

 

 

Deres ref 

 

Vår ref 

22/1305-2 

Dato 

8. april 2022 

 

 



 

 

Side 2 
 

Kommunen har mottatt klage på Stortingsvalget 2021 i Andøy. Klagen går i hovedsak 

utpå differanse mellom foreløpig og endelig telling av forhåndsstemmer, samt 

mangelfull forklaring av differansen. 

Av valgprotokollen fremgår det en differanse på 23 stemmesedler mellom foreløpig og 

endelig opptelling av forhåndsstemmer. Denne differansen skyldes: 

- Feiltelling av 2 stemmesedler ved første opptelling — rettet opp ved 

endelig telling. 

- 21 «tvilsomme» stemmesedler behandlet av og godkjent av Valgstyret 

i møte den 14.09.2021. 

Både foreløpig og endelig telling ble foretatt manuelt. Det var god kontroll på tellingen. 

Kommunen har ikke mottatt melding fra Fylkesvalgstyret om differanse eller andre feil 

for innsendte stemmesedler og dokumentasjon for gjennomført valg. 

 

Departementets merknader 

Det følger av valgloven § 13-1 første ledd at alle med stemmerett kan klage på 

forhold i forbindelse med forberedelsen og gjennomføringen av stortingsvalget i det 

valgdistriktet vedkommende er manntallsført. Klage må fremmes innen syv dager 

etter valgdagen, jf. andre ledd. Klagen ble fremmet 10. oktober 2021, dvs. etter 

utløpet av klagefristen. Departementet anbefaler derfor at klagen avvises. 

 

Selv om departementet anbefaler å avvise klagen, finner departementet likevel grunn 

til å komme med enkelte merknader til klagen. 

 

Departementet viser til at det er valgstyret som er ansvarlig for opptelling av 

stemmesedler, jf. valgloven § 10-4 første ledd. Valgloven inneholder i § 10-7 

bestemmelser om protokollering av valg. Valgstyret skal etter andre ledd føre 

protokoll i forbindelse med forberedelser og gjennomføring av valg. Departementet 

kan gi forskrift om protokollering av valg, jf. § 10-10. Slik forskrift er gitt i 

valgforskriften § 41, som inneholder en bestemmelse om fastsetting av formular for 

protokollering av valg. Det følger av andre punktum i bestemmelsen at 

valgmyndighetene er forpliktet til å benytte de fastsatte formularene. 

 

Protokollering av valg skal sikre valget notoritet og at det er gjennomført i henhold til 

regelverket, jf. Ot.prp. nr. 45 (2001–2002) s. 218. Protokollene utgjør også grunnlaget 

for kontroll og godkjenning av valget etter valgloven kapittel 13. 

 

Valgstyret i Andøy har benyttet det fastsatte formularet ved protokolleringen av 

valget. Avviket på 23 stemmer mellom den foreløpige og den endelige opptellingen av 

forhåndsstemmene blir forklart i saksfremlegget for valgstyret. Avviket skyldes to 

forhold. For det første ble 21 stemmesedler som var lagt til side som tvilsomme ved 

den foreløpige opptellingen, jf. valgloven § 10-5 fjerde ledd, godkjent ved den 



 

 

Side 3 
 

endelige opptellingen. Videre var to stemmesedler feiltelt i den foreløpige 

opptellingen. 

 

Av departementets gjennomgang av protokollene fremgår det at det i den foreløpige 

opptellingen av forhåndsstemmer ble registrert 1200 partifordelte stemmesedler, 5 

blanke og 26 tvilsomme. I den endelige opptellingen ble det registrert 1223 godkjente 

stemmesedler (dvs. 23 flere enn i den foreløpige tellingen), 5 blanke og 3 forkastede 

(dvs. 23 færre enn lagt til side som tvilsom i den foreløpige tellingen). Totalt er det 

1231 forhåndsstemmesedler ved både den foreløpige og den endelige opptellingen. 

Departementet mener at kommunens forklaring i saksfremlegget er troverdig, men 

har forståelse for at det kan være vanskelig å lese dette ut av protokollen ettersom 

forklaringen på hva avviket skyldtes, ikke er tatt inn i valgprotokollen. Departementet 

mener utilstrekkelige forklaringer er uheldig, da gjennomgang av valgprotokollene er 

viktig ved kontrollen og godkjenningen av valget. 

 

Departementet finner til slutt grunn til å understreke at manglende/utilstrekkelig 

forklaring på avvik i protokollen ikke i seg selv er feil som antas å ha hatt innflytelse 

på utfallet av valget. Departementet peker i denne forbindelse blant annet på at 

valgstyrenes endelige opptelling blir kontrolltelt av fylkesvalgstyrene, jf. valgloven § 

10-9. Fylkeskommunen kom i sin kontrolltelling av forhåndsstemmene til det samme 

resultatet som det valgstyret gjorde i sin endelige opptelling. 

 

Riksvalgstyret fattet følgende enstemmige vedtak: 
1. Riksvalgstyret slutter seg til departementets vurdering. 

2. Klagen avvises. 

 

Riksvalgstyret kom i tillegg med følgende uttalelse knyttet til de ulike klagene på 

protokolleringen: 

 

Riksvalgstyret behandlet i møte 28. mars 2022 13 klager på valgstyrets protokollering i 13 

kommuner ved stortingsvalget 2021. Klagene dreide seg i hovedsak om at det ikke var 

tilstrekkelig redegjort for avvik mellom den foreløpige og den endelige opptellingen av 

stemmesedlene og avvik mellom antall stemmesedler og antall i kryss i manntallet samt at 

det ikke var redegjort for hvilke kontrolltiltak som ble gjennomført for å forklare avvikene 

mellom den foreløpige og den endelige opptellingen av stemmesedlene. Klagene kom inn 

etter utløpet av klagefristen og adresserer hendelser utover eget valgdistrikt, og ble derfor 

avvist.  

 

Riksvalgstyret vil til tross for at klagene ble avvist understreke at kommunene må være 

påpasselige med å fylle ut valgprotokollen i tråd med de krav som stilles. Riksvalgstyret 

viser til at det kan være vanskelig å forklare avvik mellom den foreløpige og den endelige 

opptellingen av stemmesedlene og avvik mellom antall stemmesedler og antall i kryss i 

manntallet. Det er likevel viktig at kommunene gjør det de kan for å forklare avvik og at 

forklaringene blir tatt inn i valgstyrets protokoll. Riksvalgstyret vil videre fremheve at 



 

 

Side 4 
 

kommunene stort sett ser ut til å ha gode rutiner for kontrolltelling av stemmesedlene ved 

avvik mellom den foreløpige og den endelige opptellingen. Disse rutinene og hvilke 

kontrolltiltak som i de konkrete tilfellene blir gjennomført for å stadfeste hva som er riktig 

opptelling, blir imidlertid ofte kun overfladisk beskrevet i valgprotokollen, og enkelte 

ganger blir de ikke omtalt i det hele tatt. 

 

Riksvalgstyret mener på denne bakgrunn at kommunene bør sette seg bedre inn i 

hvordan valgprotokollen skal fylles ut. Riksvalgstyret oppfordrer også Valgdirektoratet til å 

legge vekt på korrekt utfylling av valgprotokollen i sin opplæring av kommunene foran 

neste valg.  

 

 

Med hilsen 

 

 

Siri Dolven (e.f.) 

avdelingsdirektør 

 

 

Jan Morten Sundeid 

fagdirektør 

 
Dokumentet er elektronisk signert og har derfor ikke håndskrevne signaturer 

 

 

Kopi 

 

Andøy kommune 

 



     ANDØY KOMMUNE  
 
 

MØTEPROTOKOLL 
FOR  

ELDRERÅDET 
 

Møtedato:  24.03.2022 Møtetid:     Kl 12:00 – 14:30 
Møtested: Grupperom Idr.hall Saksnr:       9/22 – 15/22 

 
Forfall følgende medlemmer: Følgende vara møtte: 

 
Møtende medlemmer:  
Karl Øyvind Bråten  
Bjørg Nordgård  
Halvdan Kristiansen  
Katrina Grav  
  

 
Møteleder: Karl Øyvind Bråten 
Fra adm. møtte:  

 
 
Rett utskrift: 
 
Jeg bekrefter med dette at utskriften er ført i samsvar med det som ble bestemt i møtet. 
  
 
 

Karl Øyvind Bråten 
leder 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Saksliste 
 
Sak nr. Sakstittel 
09/22 Godkjenning av møtebok og innkalling 
10/22 Referatsaker 
11/22 Medvirkningsråd Vesterålen - samling 
12/22 Kulturuke, Transport 
13/22 Navn nytt sykehjem 
14/22 Nytt sykehjem 
15/22 Eventuelt 
  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Sak 9/22 Godkjenning av møtebok og innkalling 
 
Møteboken fra 07.02.2022  godkjennes 
  
 
Sak 10/22 Referatsaker 
 
Tatt til etterretning 
 
 
Sak 11/22 Medvirkningsråd Vesterålen - samling 
 
Det er innkalt til medvirkningsråd av Norland fylkeskommune og Sortland kommune på Sortland den 5 
April. Leder har meldt seg på. 
Tenker å ta opp : Hvordan kan Eldrerådene få bedre kommunikasjon,  

     Hjelpe Eldrerådet i fylket. 
                            Hvordan få ett bedre samarbeid i region, møter?  
 
Sak 12/22 Kulturuke, Transport 
Leder fikk telefon om eldrerådet kunne være med på kulturuken i Andøy.  

Eldrerådet tenkte da att hvis der ble ett arangemange for eldre så kunne vi kanskje få til transport for eldre med taxi.   

 

Sak 13/22 Navn nytt sykehjem 

Eldrerådet mener navnet på det nye sykehjemmet bør hete ÅSE SYKEHJEM. 

Sak 14/22 Nytt sykehjem 

Dette er en gladdag vi har. Ett nytt sykehjem i Andøy er flyttet inn i. 

Veldig fine rom, mye nytt utstyr, fin utsikt, fine bilder/ kunst. 

Men så er der noe som trekker ned. Da beboerne flyttet inn var der ikke redd opp på senger, Burde vært 
kjøpt inn nye puter, Dyner, Sengetøy. Når du er på ett nytt rom og du legger på hullete laken da er dette ikke 
greit. Personer var trett men kunne ikke gå og hvile da det ikke var sengetøy på rommet. 

En uke etter innflytting er der ingen TV eller Radio signaler på plass.  

Før ett år siden var det snakk om TV på alle rom, Eldrerådet er litt lei seg for ikke fått hvite att dette var 
strøket. 

 

 

Sak 15/22 Eventuelt 
Skal prøve å få til ett møte på det nye sykehjemmet i Andøy. 

 

  



Fra: Yngvar Vestjord <yngvar.vestjord@gmail.com> 
Sendt: torsdag 31. mars 2022 17:05 
Til: Knut Nordmo; Greta Jacobsen; Andreas Jordell 
Emne: Minsteareal elgvald. 
Vedlegg: Tillegg til høringsuttalelse redusert minsteareal elgvald i Andøy.docx 
 
Viser til tidligere innsendt høringsnotatet fra vald 7 sendt 06.03.22 vedrørende minsteareal elgvald i 
Andøy kommune. 
Vedlegger tilleggsnotat som bekrefter hvordan kommunen kan fluktuere minstearealet etter behov når 
en har en  bestandsplan. 
 
 
 
--  
Vennlig hilsen Yngvar Vestjord 



Tillegg til høringsuttalelse redusert minsteareal elgvald i Andøy. 

 

I henhold til Forskrift om forvaltning av hjortevilt med kommentarer fra 2016 
gjelder førlgende: 

 

Forvaltning av elg: 

- Kommunen har hovedansvaret for den offentlige forvaltning av elg i sin helhet. 
- Fylkeskommunen har hovedansvaret på regionalt nivå, primært i rollen som tilrettelegger 

og koordinator. 
- Jaktsretthaverne har ansvar for organisering og organisering av jaktutøvelsen, bidra 

gjennom utarbeidelse av bestandsplan og avskytningsplan. 

§ 5  Kommunen fastsetter forskrift om jakt på elg og minsteareal 

§ 6 Fastsettelse av minsteareal: 

- Minstearealet fastsettes i samme forskrift som åpningsforskriften for elgjakt. 
- Minstearealet har to rettsvinkler: 

1: 
Arealstørrelsen på det minste sammenhengende område som offentlig myndighet kan 
godkjenne som vald (inngangskravet for å få felle elg i et område) 
2: 
Størrelsen på tellende areal som normalt skal ligge til grunne for hver fellingstillatelse som 
jaktrettshaverne har krav på. (Hvor mye elg som kan felles) 

- Endring av minstearealet kan fremmes for kommunen før 15.1. hvert år og gjennomføres 
ved endringsforskrift. 

Minstearealet som virkemiddel: 

- Fastsetting av minsteareal er viktigste virkemiddel i regulering av bestandsstørrelsen. 
- Andre virkemidler er fravik av minstearealet, jf §7 og bestandsplanlegging jf §15. 
- I særskilte tilfeller kan kommunen hvor øvrige virkemidler har vært forsøkt uten hell, 

vurdere skadefelling. 

Fravik fra minstearealet: 

- I henhold til § 7: 
 Det som er mest brukt i kommuner med mange vald, er fravik fra det fastsatte 
minstearealet med 50% opp eller ned. Dette har i stor grad vært brukt i Andøy, dette er 
enkeltvedtak og skal fortrinnsvis gjelde bare i bestemte tidsperioder. ( § 7) 
 

- I henhold til §15 Bestandsplan og bestandsplanområde:  
 
Bruk av bestandsplan skal være hovedregel for forvalting av elg. 
Bestandsplan kan lages ved et tellende areal på minimum 20 x minstearealet. 
Fravik fra minstearealet jf. § 7, kan altså ikke benyttes for å nå opp til dette 
minimumskravet på 20 x minstearealet. 



Derimot kan jaktrettshaverne foreslå å legge til grunne regelen om fravik fra det godkjente 
minstearealet for ett eller flere år i planperioden for å øke uttaket av elg ved økte 
problemer opp mot stammens størrelse, trafikale problemer etc. 
Det er kommunen som ved godkjenning av bestandsplanen som skal vurdere denne 
bestemmelsen. 

 

Ved bruk av bestandsplan for hele kommunen og godkjenning av bestemmelsen om fravik som 
nevnt ovenfor, kan Andøy kommune fortsette å ha et minsteareal på 5000 daa.  

En unngår da at det oppsplittes i småvald som igjen vil utelukke bestandsplan. Viser her til 
innsendte høringer. 

Med bestandsplan kan man ved behov, midlertidig redusere minstearealet for å ta ut en større 
kvote pr år. Dette uten at en risikerer oppsplitting i småvald med de negative virkning dette vil ha. 

Bestandsplan gir fleksibilitet for grunneiere og tilretteleggere for best mulig måloppsetting.  

Ved kommunens godkjenning av bestandsplan kan altså jaktrettshaverne gis anledning til å 
overføre en mindre del av kvoten fra ett år til ett annet. Tilsvarende kan «en overbeskatning» 
godtas ett år med tilsvarende fratrekk i påfølgende års kvote.  

Men viktigst av alt, kan minstearealet midlertidig kan reduseres i ett eller flere år av en 
planperiode uten at det går ut over opprinnelig fastsatt minsteareal. I denne sammenheng kan 
også 50% regelen benyttes. 
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Spørsmål og interpellasjoner 
 
Saksbehandler Arkivsaksnummer 
Greta Jacobsen 22/352 
 
 
Saksnr.  Utvalg Møtedato 
53/2022 Kommunestyret 09.05.2022 

 
 
Spørsmål fra Torfinn Bø (SP) som ikke ble besvart i kommunestyremøtet den 28.03.22 
angående fysioterapihjemmel 
Spørsmål fraTommy Søberg (SP) angående brannstasjon i Risøyhamn 
 
 
 
 



Spørsmål fra Torfinn Bø (SP) som ikke ble besvart i kommunestyremøtet den 28.03.22 
 
 
I vedtak knyttet til å beholde fysioterapihjemmel for å styrke forebygging, ble det meldt at det 
var bevilget for lite til dette formålet. Det ble muntlig bedt om at administrasjon måtte melde 
tilbake om hva som trengtes ut over bevilget beløp for å videreføre hjemmelen. Hva er status 
her? 



Spørsmål til Ordfører angående Brannstasjon Risøyhamn 
 
Brannstasjonen i Risøyhamn er nå under full bygging. 
Jeg har et par spørsmål relatert til byggingen. 
 
-Det har vært en del tilleggsutfordringer vedrørende tomta som brannstasjon etableres på slik jeg har 
blitt fortalt, 
det har vært en god del sprengninger og uttak av masser og fjell samt omlegging av allerede 
eksisterende infrastruktur slik som strøm med både høy og lav spent. 
det har også vært nødvendig å legge om en elv/bekk som gikk igjennom tomta. 
 
1: Hvordan har disse tingene påvirket fremdriftsplanen til bygget? 
 
2:Har disse tiltakene hatt påvirkning på budsjettramma for prosjektet og klarer vi å holde oss 
innenfor den budsjettramma som var satt av til bygget? 
 
 
Tommy Lyngra Søberg 
Andøy Arbeiderparti 
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